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Alba Barnusell i Ortuño
Alcaldessa

i evoluciona, és un gran repte. Aquest primer any  

hem engegat alguns dels projectes estratègics 

que encaren la ciutat cap al futur: la transformació 

de l’entorn del riu Congost i la pacificació de 

l’avinguda Sant Esteve. Ambdós estan lligats  

amb la idea de ciutat que estem impulsant:  

amb les persones al centre, més verda,  

més accessible, més sostenible i més saludable.

En aquest any has parlat molt de transformar 
la ciutat. De quina manera s’està fent?
Tenim una trentena de projectes en marxa,  

amb una inversió de més de 25 milions d’euros,  

bona part dels quals provinents dels fons europeus. 

Inclou els que ara citàvem, al riu i a Sant Esteve,  

i altres com la reforma del Mercat de Sant Carles,  

la planta solar fotovoltaica de Can Cabanyes 

o la connexió per a vianants del parc del Lledoner

amb el parc de Ponent. Són projectes, tots ells,

que exemplifiquen el model de ciutat en què treballem,

que inclou una aposta clara pel comerç de proximitat

sostenible i competitiu, per les energies renovables

i per incrementar els espais verds. Volem fer

de Granollers una ciutat encara millor per viure-hi.

Tenim grans projectes estratègics, com l’anella verda

Com imagines Granollers del futur, 
com projectes la ciutat? 

Granollers té grans oportunitats i molts reptes 

per endavant. Tenim una ciutat amb molt talent,  

amb molts joves preparats, també persones amb 

molt bagatge, que han contribuït a construir aquest 

Granollers del que ens sentim tan orgullosos.  

Tenim molt marge de millora, adaptant-nos als nous 

temps i les noves necessitats. I estem en aquest camí.  

Per continuar fent de Granollers una ciutat acollidora, 

plural i diversa, sobretot respectuosa, on tothom 

hi pugui desenvolupar el seu projecte de vida,  

trobar una feina, un habitatge, i formar part  

d’un projecte col·lectiu. Una ciutat on la gent  

se saluda pel carrer, s’atura, parla, comparteix.  

Això sí, serà amb més arbres, més flors, més ombres  

i més espais per compartir. Amb més i millors serveis, 

més accessible, pensada per a la gent, una ciutat 

amable i valenta.  

Com valores aquests dotze mesos al capdavant 
del Govern municipal?

Han estat dotze mesos molt intensos. Un nou equip, 

amb una nova mirada sobre una ciutat que creix  
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El 17 de juny del 2023 es va constituir l’Ajuntament sorgit dels resultats de les eleccions del 28 de maig. 
La nova corporació la presideix, per primera vegada, una alcaldessa electa, Alba Barnusell.  
Un any després de ser investida fa balanç i explica els projectes del seu equip per a aquest mandat.
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“Estem transformant Granollers: hem començat a dibuixar 

l’anella verda i a pacificar una de les artèries principals  

de la ciutat, l’avinguda Sant Esteve”

i la plantació de 2.000 arbres nous. I alhora, ens fixem en el dia a dia:  

intensificant la neteja i el manteniment de la ciutat i fent actuacions  

molt concretes, com per exemple la instal·lació de bancs a la carretera, 

que molta gent demanava. Espai per passejar, seure i conviure.

Al Mercat s’instal·laran plaques solars, i Can Cabanyes es convertirà  
en la planta fotovoltaica més gran de Catalunya. L’energia solar ha arribat  
ja a més equipaments municipals? 
Sí. Ja s’han instal·lat en tres escoles: a Salvador Llobet, a Granullarius  

i a l’Escola Municipal de Treball. També al Palau d’Esports i a Can Muntanyola,  

el centre de serveis a les empreses. Són només alguns exemples. Aquest 2024  

en tenim previstes a les piscines municipals i a l’escola bressol El Teler, entre altres. 

Hi seguirem apostant. Suposa una reducció del cost econòmic de la factura  

i d’emissions de CO
2
.

Quines altres accions es portaran a terme per complir amb els compromisos 
ambientals que marquen el Programa d’Actuació Municipal i el Pla Estratègic 
Granollers 2030?
Volem seguir millorant la mobilitat a la ciutat i fomentar que la ciutadania 

es desplaci a peu, en bicicleta i amb transport públic. A partir de setembre 

millorarem el servei d’autobusos. També treballem en un nou Pla de Mobilitat 

Urbana, que dibuixarà la ciutat del futur. Així mateix, seguim de prop  

el desdoblament de l’R3 i el cobriment de les vies del tren de l’R2 que permetrà 

guanyar una nova superfície d’espai públic i zona verda. Un altre tema interessant 

és una prova pilot per compartir cotxe, que posarem en marxa aviat. 

Entre les obres en marxa també hi ha una promoció d’habitatge de lloguer 
a preu assequible al barri de la Font Verda. 
L’habitatge és una necessitat a tot arreu, a la ciutat i al país. La demanda 

d’habitatge a preus assequibles és generalitzada a tot Catalunya. Per això, és cabdal 

que qui en té les competències, la Generalitat i l’Estat, transfereixin els recursos 

necessaris als ajuntaments per a construir habitatge de lloguer públic. Nosaltres, 

els propers anys, en tenim projectats 200 nous, de lloguer assequible. Els projectes 

que ja estan en marxa són els 17 pisos al barri de la Font Verda, i dues promocions 

més, 57 pisos al Lledoner i 29, amb un model cooperatiu, al carrer Rosselló. 

Volem que la gent jove es pugui quedar a viure aquí, a la ciutat, i que la gent gran 

i les famílies puguin trobar habitatge a preus assequibles. També estem actualitzant 

l’estudi d’habitatges buits per contactar amb els propietaris i poder captar  

més habitatges per a la borsa de lloguer municipal. 

Fa dos anys es va crear l’Oficina de Rehabilitació Energètica,  
ubicada a l’Oficina d’Habitatge. Quin és el balanç del seu funcionament?
Hem acompanyat la rehabilitació energètica de 175 habitatges de diferents barris 

de la ciutat i estem a punt també d’engegar rehabilitacions en blocs sencers,  

a Can Bassa i a Instituts, entre altres. 

Millorar l’accessibilitat a la ciutat també és un compromís de l’equip.
L’accessibilitat és una prioritat tant als habitatges com a l’espai públic.  

Ben aviat, aprovarem una convocatòria d’ajuts per instal·lar ascensors als edificis  

de la ciutat. Són fons municipals: 3.000 euros per pis, 30.000 euros per comunitat. 

Les comunitats que ho vulguin fer hi podran optar al setembre. 

També estem actuant per suprimir barreres arquitectòniques en diversos carrers. 
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Hem començat per adequar passos de vianants i 

voreres, i ja estan projectats ascensors en equipaments 

municipals com el Teatre Auditori o l’escola Salvador 

Llobet. Continuarem treballant en aquesta línia. 

En el Programa d’Actuació Municipal aposteu per un 
model econòmic divers i de proximitat per a Granollers. 
En quines actuacions es tradueix aquest eix?
Aquest 2024 s’han creat a la ciutat 30 empreses noves 

amb l’acompanyament del servei d’emprenedoria de 

Can Muntanyola i seguirem fent aquest acompanyament. 

També estem destinant ajuts importants per a nous 

comerços i noves empreses que obrin i s’instal·lin  

a la ciutat. Aquest estiu veurem com canvia  

el Mercat Municipal de Sant Carles, que es convertirà 

en un espai més atractiu i més modern. El comerç  

i el teixit empresarial són essencials per a la ciutat, 

forma part del nostre ADN. 

El programa també parla de reforçar la cohesió 
a través d’elements com l’educació, la cultura  
i l’esport. Què s’ha fet en aquest sentit?
L’educació, la cultura i l’esport són elements 

vertebradors i de cohesió imprescindibles. Granollers 

té la sort de comptar amb un teixit associatiu molt ric, 

sense el qual seria impensable l’activitat que acollim. 

Continuarem acompanyant la tasca d’aquestes entitats 

i millorant els equipaments. Estem treballant ja  

en el nou teatre que obrirà les portes a Roca Umbert 

Fàbrica de les Arts i en una millora de les instal·lacions  

de tots els equipaments esportius de la ciutat.

Un altre element fonamental per reforçar la cohesió 

social és el treball conjunt amb les associacions 

de veïns. Aviat, per exemple, ampliarem els efectius  

de la policia de proximitat, un tema que estem 

treballant amb les entitats veïnals que coneixen  

millor que ningú les necessitats de tots els barris. 

L’Ajuntament acaba de posar en marxa un nou 
sistema de recollida de trastos i mobles vells.  
Quin és l’objectiu d’aquest canvi?
Mantenir neta i endreçada la ciutat. És prioritari. 

És com ens agrada que estigui la ciutat i és cosa  

de tots i totes. Nosaltres hi posem molts recursos.  

Ara fa dos anys vam engegar un nou sistema de neteja 

viària i recollida de residus, millorant la cobertura, 

amb més freqüència i una franja horària més àmplia. 

Ara hem implantat aquest nou model de recollida  

de voluminosos, que es fa per barris i sense cita prèvia. 

Pretenem facilitar la recollida i optimitzar el servei.  

Ara serà més fàcil, sense necessitat de trucar  

i deixant-ho al costat de casa, però és imprescindible 

la complicitat dels veïns i veïnes, fent ús del servei 

exclusivament els dies indicats. Això ens ha de permetre 

tenir la ciutat endreçada. 

Quan es constitueixi el nou Govern de la Generalitat, 
quins temes li posaràs sobre la taula?
Temes cabdals, que són competència de la Generalitat 

i que estem assumint des dels ajuntaments 

amb els recursos que tenim. En parlàvem abans: 

cal que la Generalitat construeixi pisos de lloguer  

a la nostra ciutat. També traslladarem la necessitat  

de dotar l’Hospital de Granollers de més professionals  

per donar un bon servei a la ciutadania.  

Tenim els edificis i els equipaments, les noves Urgències 

i el nou Centre de Salut al centre de Granollers.  

Ara necessitem el compromís de dotar-los  

amb més professionals per prestar una millor atenció. 

També necessitem més places públiques d’escoles 

bressol, la demanda creix i calen més recursos. 

Vetllarem per la creació d’un nou centre de Formació 

Professional de l’àmbit sociosanitari, àmbit estratègic 

per a la ciutat que cal potenciar. També treballarem  

per la construcció d’una nova residència per a persones 

grans, una part molt important de la població,  

que posem al centre de manera activa; volem comptar 

amb les seves opinions, amb la seva experiència,  

i els hem de garantir una vida millor a la nostra ciutat.

I pel que fa a les infraestructures, per nosaltres  

és urgent trobar solucions a la Ronda Sud,  

una llarga reivindicació, perquè es converteixi  

en una via pacificada.

A banda de trucar a la porta de la Generalitat,  

també volem seure amb l’Estat. Necessitem una millora  

del finançament local, i crec que si fem front comú 

amb els ajuntaments tindrem més força. Aquesta  

és una de les reivindicacions que treballem plegats, 

amb aliances, tots els municipis que formem part  

de l’Arc Metropolità.

“Volem continuar fent de Granollers una ciutat on tothom 

hi pugui desenvolupar el seu projecte de vida, trobar feina, 

habitatge, i formar part d’un projecte col·lectiu”

“L’educació, la 
cultura i l’esport 

són elements 
vertebradors 

i de cohesió 
imprescindibles”
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